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COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE FÍSICA 

 

Núm.:  2/2009 
Data:  4 de maig de 2009 
Hora:  11:30 h 
Lloc:  sala de reunions del Deganat 

 

Assistents: 

Francesc Salvat, president,  Eduard Arnau 

Mario Centelles David Frigola 

Atilà Herms Josep Llosa 

Josep Maria Paredes Esther Pascual 

Núria Massons, secretària  
 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació de les actes de 07/11/2008 i 20/02/2009 
2. Informe del Vicedegà acadèmic 
3. Informes dels Caps d’estudis 
4. Oferta d’assignatures de lliure elecció (semestre tardor 2009-10) 
5. Oferta d’activitats de lliure elecció (estiu 2009) 
6. Aprovació de les taules de reconeixement dels nous graus i del calendari d’extinció dels estudis vigents 
7. Priorització dels projectes presentats per grups de la Facultat de Física a la convocatòria de Millora de la Qualitat Docent 

(MQD) 2009 de l'AGAUR 
8. Proposta de màster oficial interuniversitari de Física Nuclear 
9. Afers de tràmit 
10. Torn obert de paraules 
 

 

Desenvolupament de la sessió:  El president obre la sessió donant la benvinguda als senyors Arnau i Frigola, 
representants dels estudiants que s'incorporen a les reunions de la comissió. 

1. Aprovació de les actes de 07/11/2008 i 20/02/2009 : El president demana si s'està conforme amb els esborranys de les 
actes dels dies 07/11/2008 i 20/02/2009.' 

S'ACORDA:  Aprovar els esborranys de totes dues actes. 

 

2. Informe del vicedegà acadèmic :  

• Graus simultanis en Física i Matemàtiques: el Dr. Salvat informa que es va constituïr una comissió formada pels profs. 
Josep Llosa i Nuria Barberán de la Facultat de Física; i Antoni Benseny i Ernest Fontich de la Facultat de Matemàtiques per 
veure les possibles inconsistències entre els dos plans d'estudis. La comissió va donar unes recomanacions respecte de 
l’ordenació temporal de diferents assignatures que van ser acceptades majoritàriament pels deganats de les dues facultats, 
excepte en aquells casos en què raons de força major ho impedien. 

El Dr. Salvat va aprofitar per, en nom de l'equip deganal, agraïr als membres de la comissió la feina feta i les seves 
recomanacions. 

• Reunions de la CACG: El Dr. Salvat informa que s'han fet 3 reunions. En la reunió del dia 3 de març es van aprovar 
diversos plans d'estudis de graus EEES i el Manual d’Avaluació del Professorat. 
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En la reunió de 23 de marc es van aprovar els criteris per al'extinció de les assignatures optatives de les llicenciatures 
actuals i el calendari marc del curs 09/10. Es va discutir sobre la incorporació d'una llengua estrangera (preferiblement 
l'anglesa) en els estudis de grau, tenint en compte que el rectorat proposa que afecti un 10% de les assignatures però no es 
podrà disposar de cap pressupost addicional per dur-h a terme. Altres propostes deien que l'estudiant acredités el 
coneixement d`'aquesta llengua fent una prova de nivell o en l'elaboració i defensa el treball de final de grau. 

En la reunió del dia 1 d'abril es van aprovar alguns plans d'estudi de graus que encara estaven pendents; també es van 
donar directrius per elaborar les taules de reconeixement de crèdits de les actuals titulacion en els graus EEES. A més, es 
van informar els itineraris proposats d'extinció de les titulacions actuals que s'adapten a l'EEES. 

• Enquestes d'avaluació del professorat: Se n'han fet 97 de teoria/problemes i 38 de laboratoris sense incidències 
remarcables. El Sr. Arnau comenta que els professors es queixen que no saben quan es passaran les enquestes. El Dr. 
LLosa diu que no veu perquè s'han de fer enquestes en les activitats de laboratori. 

S'ACORDA:  Fer una reunió monogràfica per mirar de millorar el procés de selecció i realització de les enquestes. 

• Jornada d’orientació professional i Fira d’empreses 2009. Enguany, la Jornada es farà el dia 6 de maig. S'orienta a animar 
als estudiants a continuar més enllà de la llicenciatura/grau. Pel que fa a la Fira d'empreses, es farà el dia 14 de maig. Hi 
participen 28 empreses i per incentivar la participació dels estudiants, si visiten un nombre mínim d'estands, se'ls obequiarà 
amb un llapis de memòria. 

 

3. Informes dels Caps d’estudis : La Cap d'estudis de Física informa que s'està treballant en la preparació dels nous 
graus i que aquesta tasca exigeix una dedicació gairebé exclusiva. 

Pel que fa a l'activitat acadèmica regular, la Dra. Pascual comenta que es prepararà un document sobre l'avaluació 
continuada que es discutirà en un Consell d'Estudis. També informa que s'han rebut dues reclamacions d'exàmens de la 
convocatòria de febrer i ja s'han fet les revisions pertinents; en un dels casos, el tribunal va dirigir a la Cap d'Estudis un 
escrit, junt amb un extens i detallat informe de la revisió, manifestant que és força injustificat que es presenti una reclamació 
quan es demostra un nivell de coneixements baixíssim de la matèria. 

La Dra. Pascual informa que, de cara a la implantació dels graus EEES, es va fer una jornada de portes obertes pels futurs 
estudiants de la Facultat. En aquesta jornada es va fer primer una sessió conjunta dels futurs estudiants dels ensenyaments 
de ciències (excepte Biologia) presidida per la Vicerectora d'estudiants. Després, cadascú en la seva facultat, es va fer la 
presentació de la Facultat i es va fer una visita per l'edifici. La impressió obtinguda, tenint en compte les preguntes dels 
visitants, és força positiva. Amb ocasió d'aquesta jornada i, aprofitant l'edició d'enguany del Saló de l'Ensenyament, es va 
editar una fitxa tècnica per cadascun dels ensenyaments de grau que començaran el curs vinent. 

El Cap d'estudis d'Enginyeria Electrònica informa que està també immers en el procés de preparació del grau d'Enginyeria 
Electrònica de Telecomunicació. Estan treballans en l'ajustament de les hores de dedicació i en la distribució coherent de 
totes les tipologies d'activitats. 

 

4. Oferta d’assignatures de lliure elecció (semestr e tardor 2009-10) : Cal aprovar l'oferta d'assignatures de lliure elecció 
per al semestre de tardor 09/10. La proposta és una repetició del que s'ha anat ofertant. S'adjunta com a Annex I. 

S'ACORDA:  S'aprova l'oferta. 

 

5. Oferta d’activitats de lliure elecció (estiu 200 9): No s'oferta cap activitat per a l'estiu 2009. 

 

6. Aprovació de les taules de reconeixement dels no us graus i del calendari d’extinció dels estudis vi gents : El Dr. 
Salvat presenta els documents marcats com a annexes II al VII i comenta que s'ha fet un reconeixement generós per 
animar als estudiants a passar-se als nou grau al més aviat possible. Es discuteix si és convenient o no preveure la 
implantació del treball de final de grau abans del quart any. 

D'altra banda, ha comentat que el calendari d’extinció resulta de la implantació semestre a semestre dels nous graus i 
distingeix les assignatures obligatòries i optatives per a cada titulació. Els caps d'estudis demanen flexibilitat en la previsió 
de l'extinció per cobrir contingències imprevistes. 

S'ACORDA:  S'aproven els annexos II al VII per assentiment. 
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7. Priorització dels projectes presentats per grups de la Facultat de Física a la convocatòria de Millo ra de la 
Qualitat Docent (MQD) 2009 de l'AGAUR :  

El Dr. Herms comenta que el Dr. Ignasi Labastida presenta un projecte dins del Programa de Millora i Innovació Docent i 
aquests projectes s'han de prioritzar per la Comissió Acadèmica del centre on està vinculat el responsable del projecte. La 
valoració pot tenir un total de 3 punts amb la següent distribució: 0-2 punts (valoració de l'oportunitat i interès del projecte 
per al centre) i 0-1 punt (actuació en sintonia amb les accions recollides en el contracte-programa acadèmico-docent o en el 
pla estratègic del centre). 

S'ACORDA:  Concedir un total de 3 punts al projecte presentat pel Dr. Labastida. 

 

8. Proposta de màster oficial interuniversitari de F ísica Nuclear : El Dr. Salvat presenta el document marcat com a 
annex VIII que és una proposta de màster oficial interuniversitari de Física Nuclear. Es tracta d’un programa de màster 
oficial que és la continuïtat natural d'un programa de doctorat interuniversitari existent amb menció de qualitat (26 estudiants 
el curs 06/07; 5 el curs 07/08 i 17 el curs 08/09). Hi participarien 12 institucions de tot l'estat espanyol, amb un total de 85 
docents. La proposta ofereix 7 assignatures de 6 crèdits, impartides en dues seus, durant 3 o 4 setmanes. L’estudiant en 
cursa un mínim de 4, més les optatives de la seva Universitat. El estudis es completen amb un treball de fi de mmMàster de 
24 crèdits. La responsable en la UB és la Dra. Àngels Ramos. 

S'ACORDA:  Informar favorablement la proposta. 

 

9. Afers de tràmit : Els afers de tràmit ja s'han tractat en els punts 4 i 5. 

 

10. Torn obert de paraules : No hi ha cap intervenció. 

 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

 

La secretària Vist i plau 

El president 


